

FOR IMMEDIATE RELEASE

MISSION CONTINUES WITH UNWAVERING DETERMINATION DESPITE MECHANICAL CHALLENGES ON FAMILY

September 26, 2025

CRETE, GREECE - The Global Sumud Flotilla is now preparing to depart from the coast of Crete on its final leg to reach the shores of Gaza.

Last night, we suffered a major setback with the mechanical failure of the Family Boat, one of the lead vessels of our flotilla. Nonetheless, the participants on board remain undeterred and committed to the mission.

Each has been reallocated, bringing their sailing expertise, communications skills, and diplomatic coordination to the new vessels — large and small — that will carry them to the shores of Gaza. The flotilla's operational center remains intact.

The spirit of Sumud that guides us cannot be broken by mechanical failures, adverse conditions, or any attempts to obstruct our peaceful mission. We sail onward, united in purpose and unwavering in our commitment to the Palestinian people.

BACKGROUND: The Global Sumud Flotilla is a transnational, civilian-led maritime mission of more than 500 doctors, lawyers, parliamentarians, unionists, and human rights defenders delivering medical aid and food to Gaza's besieged population. Participants have undergone extensive nonviolence training and are accompanied by legal and medical support boats to guarantee transparency and adherence to international law.

Media Contact:

Hasina Kathrada: +44 1414 620 950

Email: media@globalsumudflotilla.org

Instagram/Telegram: [@globalsumudflotilla](https://www.instagram.com/globalsumudflotilla)

POUR DIFFUSION IMMÉDIATE

LA MISSION SE POURSUIT AVEC UNE DÉTERMINATION INÉBRANLABLE MALGRÉ LES PROBLÈMES MÉCANIQUES RENCONTRÉS PAR LE 'FAMILY BOAT'

26 septembre 2025

CRÈTE, GRÈCE - La Global Sumud Flotilla se prépare actuellement à quitter les côtes de Crète pour entamer la dernière étape de son voyage vers les côtes de Gaza.

Hier soir, nous avons subi un revers majeur avec la panne mécanique du Family Boat, l'un des navires principaux de notre flottille. Néanmoins, les participants à bord restent déterminés et engagés dans la mission.

Chacun a été réaffecté, apportant son expertise en matière de navigation, ses compétences en communication et sa coordination diplomatique aux nouveaux navires - grands et petits - qui les transporteront jusqu'aux côtes de Gaza. Le centre opérationnel de la flottille reste intact.

L'esprit Sumud qui nous guide ne peut être brisé par des pannes mécaniques, des conditions défavorables ou toute tentative d'entraver notre mission pacifique. Nous continuons à naviguer, unis dans notre objectif et inébranlables dans notre engagement envers le peuple palestinien.

CONTEXTE : La Global Sumud Flotilla est une mission maritime transnationale menée par des civils, composée de plus de 500 médecins, avocats, parlementaires, syndicalistes et défenseurs des droits humains, qui apporte une aide médicale et alimentaire à la population assiégée de Gaza. Les participants ont suivi une formation approfondie à la non-violence et sont accompagnés de bateaux d'assistance juridique et médicale afin de garantir la transparence et le respect du droit international.

Contact médias :

Hasina Kathrada: +44 1414 620 950

Email: media@globalsumudflotilla.org

Instagram/Telegram: [@globalsumudflotilla](https://www.instagram.com/globalsumudflotilla)